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2020 年全體理事 / 顧問 / 附屬委員會
OFFICE BEARERS / ADVISORS / SUB-COMMITTEE 2020

李俊明 Tony Lee 會長 President

趙春強 Ivan Chiu 秘書長 Secretary

李偉勤 Perry Lee 財務長 Treasurer

陳少霞 Joyce Chan
第一副會長
社會服務、 會員聯誼及
公共關係事務

1st Vice President
Community Services, Fellowship & 
Public Relations

鄭兆麒 Jones Cheng 第二副會長
業界及中國事務

2nd Vice President
Trade Issue & China Desk

何浩淳 Sunny Ho 第三副會長
教育、會員及出版事務

3rd Vice President
Education, Membership & Publication

龍思穎 Tiffany Lung 中國事務理事 Director of China Desk

黃志源 Ricta Wong 社會服務理事 Director of Community Services

李劍豪 Otto Li 持續進修事務理事 Director of CPD

何加敬 Jason Ho 教育事務理事 Director of Education

李國泉 KC Li 會員聯誼理事 Director of Fellowship

莊文玲 Iris Chong 論壇理事 Director of Forum

楊培永 Andy Yeung 會員事務理事 Director of Membership

何富龍 Stephen Ho 組織策劃理事 Director of Organization & Method

朱婉兒 Jaclyn Chu 出版事務理事 Director of Publication

柳逸瓊 YK Lau 公共關係理事 Director of Public Relations

麥偉雄 Roger Mak 業界事務理事 ( 外務 ) Director of Trade Issue External Affair

曾振平 Roger Tsang 業界事務理事 ( 內務 ) Director of Trade Issue Internal Affair

顧問委員會 Board of Councillors
楊梵城先生 Andrew Yang       
李冠群先生 Davey Lee           
梁健興先生 Edmund Leung
徐國權先生 Eric Chui             
簡端立先生 Glenn Turner      
李家安先生 Li Ka On            

上訴委員會 Appeal Committee
簡端立先生 Glenn Turner       
方富强先生 Gregory Fong       
薛祖麟先生 Joseph Sit
張靈傑先生 Ricky Cheung
葉成慶先生 Hon Simon Ip, JP

名譽顧問 Honorary Advisor
陳健波議員 Hon Chan Kin-por, GBS, JP, Legislative Councillor
申河先生 Sun Ho

名譽法律顧問 Honorary Legal Advisor
葉成慶先生 Hon Simon Ip, JP
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2020 年會長的話
PRESIDENT 2020 MESSAGE

Being an insurance professional, I am sincerely value the opportunity 
to become the President of Hong Kong Chamber of Insurance 
Intermediaries (HKCII) 2020 and proud of this appointment. I would like 
to thank you for the support and trust from the current HKCII Executive 
Committee and other Senior Members in HKCII.

The political issues happened last year and the outbreak of coronavirus 
disease caused severe disruptions to a wide range of economic 
activities and dampened economic sentiment that gave me a strong 
vision to revive economy with start from our Industry. Both Life and 
Non-Life Insurance sectors face different challenges in this year such 
as the numbers of potential life insurance customers from mainland 
China reduced, the local SME downsizing and the insured value for 
different classes of insurance decreased.  

In order to protect the interest of our members, promote the professional image for 
our industry and formulate the strategies to manage the coming challenges in the 
current difficult situation, HKCII will take pro-active attitude to communicate with the 
Regulator and our Industry Representative in Legislative Council for establishing 
necessary strategies to improve our business opportunities with focus on insurance 
intermediary long term survival and development.   

In 2020, we will allocate more resources to the following key activities to ensure our 
industry success in the long run. The support from our members and the industry are 
extremely important.

•	 Education and Training 
•	 Professional Image Promotion
•	 Trade Issues and Regulations
•	 Survival and Growth 

Technology is unable to replace a professional insurance Intermediary but the 
development of InsurTech will difinitely become a motivation of our professionalism 
and technology base underwriting, distribution and claims management are the 
necessary support for a professional Insurance Intermediary.  Change is forever but 
we can adopt the change and turn challenges to opportunities.   

Given our industry is important to the risk management of the society, I do believe 
that insurance intermediary will have a very positive and better future with highly 
respect in Hong Kong. 

Lastly, I wish all industry practitioners best of luck in reaching the top of your 
business and good health for you and your family members. Let's work together and 
fight for the future.

Dr. Tony Lee 
HKCII President 2020
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2020 年副會長的話
VICE PRESIDENT 2020 MESSAGES

親愛的同業，人人皆有夢想，創造無分大小，我們為自己的夢想，渡過了無
數個白晝和黑夜。這次疫情打擊了經濟，但從未打擊我們的鬥志，這只是我
們奮鬥的一部份，沒有什麼可以傷害我們，我們並沒有忘記，我們仍然是當
天選擇這個事業的那個小伙子。但願同業們以一直擁有的無比勇氣，橫渡這
個挑戰，為自己的奮鬥日記，寫上多一頁成功事蹟。

過去一年，香港動盪不安，由 2019 年下半年因本地政治原因引致大型社會
運動，到 2020 年上半年新型冠狀病毒疫情全球大流行，打擊了香港人的身
心健康，也重創了香港經濟。不少行業，如飲食業，零售業，旅遊業，受海
嘯衝擊，經營非常困難，而保險業也難免不受影響。
無論是近年天災，示威騷亂，還是疫症橫行，更顯得風險管理在今時今日是
非常重要的。完善的保險方案，可以保護個人和企業，減輕損失，穩定社會。
社會模式亦因應風險而改變，例如疫症令網購興起，市民為避免不必要的社
交接觸，以網購取代傳統零售。工作模式也大不同，居家工作和雲端科技應
用，靈活有彈性，辦公室上班不再是唯一選擇。這些模式習慣上的改變，令
原有的保險需求減少，但新保險需求應運而生，譬如有關網絡安全的保險也
在市場上處於起步階段。
我作為保險中介人商會副會長，負責教育、會員、出版事務，希望本會能繼
續因應社會劇烈變化，為商會會員提供具前瞻性和啟發性的資訊和知識，為
業界培養專業的人才，迎接新挑戰。

何浩淳
副會長
- 教育、會員及出版事務

Sunny Ho
Vice President
- Education, Membership & 	
	 Publication

善用專才與科技  保險中介創高峰
保險業界近數年來發展蓬勃，根據政府統計處從業員人數在五年內急速增長 
30% 達至 67,800。保險業對香港經濟的貢獻亦極為重要，在同期間佔香港
GDP 由 3.0% 增長至 3.6%。
推動保險業持續發展 , 優化人才極為重要。保險業監管局於 2019 的成立提升
對中介人嚴謹的發牌資格認證 ; 資深從業員不斷作自身裝備與時並進。喜見
大專院校亦相繼增設與保險相關的學科，加強有意投身保險界的年輕人士對
保險理論的概念及風險管理的專業知識。高質素的從業員將能為客戶提供高
質素的保險方案。
與此同時，越來越多的新科技亦漸漸應用在詢價、投保、核保、理賠、客戶
服務等流程。近日因新冠肺炎疫情的影響下，從業員與客戶較以前更傾向及
頻密地使用網上平台處理保險事宜及提供服務，從而鼓勵業界在保險科技持
續投放更多資源，加速改善流程及營運效率，以迎接千變萬化的市場。
配合保險中介業務擴展，善用創新科技，並提升具有深度及人性化的專才服
務，定能為業界締造新高峰 !

陳少霞
副會長
-	社會服務、會員聯誼
	 及公共關係事務

Joyce Chan
Vice President
-	Community Services
	 Fellowship & Public Relations

鄭兆麒
副會長
-	業界及中國事務

Jones Cheng
Vice President
-	Trade Issue & China Desk
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